
SEnaT

Senatul României

ÎNTREBARE

Adresată domnului Nicolae Bănicioiu, Ministrul Sănătății (MS)
De către Senator Valeriu Todirașcu, Grupul Parlamentar PNL
Circumscripția electorală nr. 42, București, Membru în Comisia de Sănătate Publică
Obiectul întrebării: Implicațiile amânării aplicării Ordinului MS nr. 75 din 2009
Data ședinței de plen a Senatului:

Stimate domnule ministru,

În anul 2009, MS a emis ordinul nr. 75 care a intrat în vigoare în 2 Februarie 2009 și este valabil și astăzi, în februarie 2015, 
când MS intenționează să îl pună în aplicare.

Acest act legiferează metodologia de stabilire a prețului maximal al medicamentelor de uz uman cu scopul de a proteja 
pacienții români și sistemul de sănătate din România de eventuale tentative ale producătorilor și distribuitorilor de 
medicamente ca, profitând de un anume monopol pe piață, să stabilească prețuri inacceptabile pentru puterea de 
cumpărare a cetățeanului român.

Astfel, la art. 5, alin. (5) „Prețul trebuie să fie mai mic sau cel mult egal cu cel mai mic preț al aceluiași medicament din lista 
țărilor cu care se efectuează comparația, prevăzute la art. 6.

Pentru efectuarea analizei comparative, transformarea prețurilor de producător din alte valute în lei se face luându-se în 
considerare cursul de schimb valutar folosit la alcătuirea bugetului pe anul în curs. Pentru alte valute decât euro se folosește 
cursul de schimb mediu prognozat de Comisia Națională de Prognoză”.

Iar la alin. (8): „Prețul se avizează pentru o perioadă limitată de un an, calculată de la data avizării".

În plus, la art. 6 sunt enumerate cele 12 state europene cu care se face comparația și se prevede; „(4) în cazul în care prețul 
propus de către deținătorul de APP sau reprezentantul acestuia nu este în conformitate cu prezentele norme, inclusiv sub 
aspectul nivelului minim de comparație prevăzut la art. 5 alin. (5), deținătorul de APP va fi sancționat prin excluderea 
medicamentului respectiv din lista denumirilor comerciale ale medicamentelor de uz uman de care beneficiază asigurații în 
tratamentul ambulatoriu cu sau fără contribuție personală, pe bază de prescripție medicală, în sistemul de asigurări sociale 
de sănătate. Excluderea are efect pentru o perioadă de un an de la emiterea deciziei luate la nivelul ministerului.”

Iar la alin. (5) „Ministerul Sănătății face publice sancțiunile aplicate conform alin. (4) prin înregistrarea unei mențiuni în acest 
sens, la adresa www.ms-ro.prețuri.ro, secțiunea "Sancțiuni", și informează în acest sens CNAS”.

Așa cum ați afirmat și cum se poate constata cu ușurință de pe site-ul MS, acest Ordin, deși în vigoare, nu a fost aplicat de 
niciun ministru din cei care s-au succedat timp de 6 ani.

În acest context, în temeiul Regulamentului Senatului și Legii nr.544/2001 privind liberul acces la informațiile de interes 
public, vă solicit să răspundeți, în scris, la următoarele întrebări:

1. Care este baza legală prin care MS a amânat aplicarea Ordinului nr. 75 din 2009 în fiecare din anii 2009-2014?

2. Care este suma plătită suplimentar, din FNLIASS, pentru compensarea medicamentelor cuprinse pe lista de 
compensate în fiecare din anii 2009-2014, din cauza neaplicării acestui Ordin?

3. Care este suma plătită suplimentar, de către pacienți, pentru cumpărarea medicamentelor ce fac obiectul acestei 
reglementări în fiecare din anii 2009-2014, din cauza neaplicării acestui Ordin?

4. De ce nu a fost luat în considerație raportul NICE INTERNATIONAL care a semnalat în 2012 că România plătește 
pentru multe medicamente compensate, prețuri mai mari decât în Marea Britanie?

5. Care este suma estimată a fi economisită din fondul de sănătate în anul 2015 prin aplicarea acestui Ordin?

6. Care a fost rezultatul auditului Curții de Conturi privind sumele plătite de către CNAS pentru medicamentele de pe 
lista medicamentelor compensate în fiecare din anii 2009-2014?

7. Care sunt funcționarii MS care au avut responsabilități privind aplicarea Ordinului MS nr. 75 din 2009, care este 
baza legală privind privind responsabilitățile și sancțiunile aplicabile și ce sancțiuni au fost aplicate celor 
responsabili?

Cu stimă,
Senator Vaierul
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